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Protokół Nr IX/2025 

z dziewiątej w VII kadencji sesji Rady Powiatu 

w Wąbrzeźnie 

z dnia 30 stycznia 2025 roku 
 

Ad. 1. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – otworzył dziewiątą sesję Rady 

Powiatu. Serdecznie powitał radnych, przybyłych gości oraz wszystkich mieszkańców 

oglądających transmisję w internecie. 

(Otwarcie nastąpiło o godzinie 1301) 

Ad. 2.  

        Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że na 15 radnych, obecnych jest 

11 radnych, w związku z czym obrady IX sesji Rady Powiatu są prawomocne. 

(Listy obecności stanowią odpowiednio zał. 1 i 2 do protokołu) 

Ponadto Przewodniczący Rady Powiatu w imieniu Rady Powiatu oraz Zarządu Powiatu, 

złożył kondolencje Pani Jolancie Broniewskiej w związku ze śmiercią Pani Genowefy Śliwka 

mamy Radnej. 

Ad. 3. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz z wykonania 

uchwał Rady Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie Starosty Wąbrzeskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku za 2024 r.; 

8. Informacja Starosty Wąbrzeskiego z działalności Związku Powiatów Polskich za      

2024 r.; 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wąbrzeźnie na 2025 r.; 

b) zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Wąbrzeźnie na 2025 r.; 
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c) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie na 

2025 r.; 

d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2025-

2035; 

e) zmiany budżetu powiatu na rok 2025. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

11. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Zakończenie.   

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy radni chcą zgłosić uwagi  

do przedstawionego porządku obrad.  

Wobec braku uwag, poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

Rada Powiatu 11 głosami „za” w obecności 11 radnych przyjęła przedstawiony porządek 

obrad. 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Ad.4. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poinformował, że na 7 dni przed 

sesją protokół z obrad VIII sesji Rady Powiatu wyłożono w Biurze Rady oraz przekazano 

elektronicznie radnym. Wobec nie wniesienia żadnych uwag i zastrzeżeń do protokołu, 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła protokół bez poprawek, w brzmieniu  

w jakim został sporządzony. 

Ad. 5. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił informację z prac Zarządu  

w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania 

bądź uwagę do przedstawionej informacji.  

Wobec braku zapytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 6. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 7. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 r.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
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M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania 

bądź uwagę do przedstawionej informacji. 

M. Paradowski – radny – zwrócił uwagę, że podczas komisji, która odbyła się w Zarządzie 

Dróg Powiatowych w Wąbrzeźnie wysunięto wnioski, iż nie udało się m.in. wykonać 

dwukrotnego skoszenia traw. Powodem jest brak wystarczającej ilości sprzętu, w związku z 

czym należałoby doposażyć powyższą jednostkę oraz zwiększyć liczbę pracowników, gdyż 

jednostka dysponuje tylko 4 etatami w terenie. Wyjaśnił również, iż łączy powyższą sprawę z 

zakupem samochodu służbowego dla Starostwa Powiatowego, do którego nie był przekonany, 

gdyż jest to zbyt szybki zakup. Wskazał, że starostwo dysponuje 5-6 letnim samochodem, który 

mógłby popracować jeszcze 2-3 sezony, a za kwotę przeznaczoną na jego zakup można 

wykonać inne rzeczy. Powiedział, że musi być zgodny ze sobą oraz wyborcami, którzy 

twierdzą, że jesteśmy powiatem, który zaniedbuje powyższe kwestie dotyczące bezpieczeństwa 

na drogach powiatowych. 

M. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – wyjaśnił, iż do kwestii zakupu samochodu odniesie 

się podczas nowelizacji budżetu, gdyż w chwili obecnej toczy się dyskusja na temat 

sprawozdania z Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, która jest zupełnie inną strukturą niż 

Komisja Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, którą Pan Rady kieruje. Ponadto 

wskazał, że dwukrotne koszenie trawy jest, natomiast to czy jest ono wystarczające w 

niektórych miejscach jest kwestią dyskusyjną. Powiedział również, że podczas komisji, która 

odbyła się w Zarządzie Dróg Powiatowych w Wąbrzeźnie padły również zastrzeżenia do Pana 

Kierownika czy właściwie wykorzystane są zasoby kadrowe. Dodał, że wszyscy jesteśmy 

zgodni, iż stan poboczy dróg ma znaczenie dla bezpieczeństwa. 

M. Paradowski – rady – powiedział, że pewne jednostki są zapewne niedoinwestowane, w 

tym przedstawiona jednostka. Jednocześnie dokonujemy zakupu samochodu. Dodał również, 

że drogi powiatowe faktycznie nie są zaniedbane, natomiast widzi co się dzieje, mieszkańcy 

również i chcemy poprawy w tym zakresie. 

Ad. 8. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił informację z działalności Związku 

Powiatów Polskich za 2024 r.  

(Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Ad. 9. 

Ppkt a) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przechodząc do realizacji pkt 9 

porządku obrad poinformował, że wszystkie projekty uchwał będące przedmiotem obrad 
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dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane, podczas posiedzenia wspólnych komisji 

Rady Powiatu. Następnie przedstawił treść uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Wąbrzeźnie na 2025 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos 

w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 11 głosami „za” w obecności 11 radnych podjęła uchwałę nr IX/63/2025 w 

sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wąbrzeźnie na 2025 r. 

(Uchwała Nr IX/63/2025 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Ppkt b) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wąbrzeźnie 

na 2025 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego 

projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 11 głosami „za” w obecności 11 radnych podjęła uchwałę nr IX/64/2025 w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Wąbrzeźnie na 2025 r. 

(Uchwała Nr IX/64/2025 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

Ppkt c) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie na 2025 r. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 11 głosami „za” w obecności 11 radnych podjęła uchwałę nr IX/65/2025 w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie na 2025 

r. 

(Uchwała Nr IX/65/2025 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
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(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Ppkt d) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2025-2035. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 11 głosami „za” w obecności 11 radnych podjęła uchwałę nr IX/66/2025 w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2025-

2035. 

(Uchwała Nr IX/66/2025 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Ppkt e) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2025. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby 

zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – odniósł się do zakupu służbowego samochodu dla  

Starostwa Powiatowego. Wyjaśnił, iż jest zdziwiony z sensacji z zakupu samochodu, który jest 

niezbędny do funkcjonowania jednostki. Powiedział, że nie osądza Pana radnego o złą wolę ale 

już o gospodarskie podejście do sprawy tak, bo jeżeli mamy jeździć samochodem, za który nie 

odzyskamy już środków finansowych to lepiej po wycenie, odzyskać częściowo środki 

finansowe z samochodu, który jeszcze nie jest przeznaczony do kasacji i kupić nowy. Tylko 

dlatego zarząd podjął taką decyzję, żeby ten samochód kupić. Wskazał, iż rzeczywiście w 

budżecie nie ma w pozycji ,,zakupy” dla Zarządu Dróg Powiatowych zaplanowanego tego czy 

innego sprzętu, natomiast są środki przeznaczone na drogi. Powiedział również, że są ustalenia 

z Powiatowym Urzędem Pracy w Wąbrzeźnie dot. wsparcia w ramach robót publicznych dla 

Zarządu Dróg Powiatowych w Wąbrzeźnie. Poinformował, iż w sierpniu został złożony projekt 

na przebudowę drogi od Fryzanowa w kierunku Osieczka, który został zaopiniowany 

pozytywnie, jak również podpisany przez Pana Premiera. W chwili obecnej podobno znajduje 

się jako pierwsza droga na liście rezerwowej przedsięwzięć wskazanych do dofinansowania w 

ramach RFRD. Natomiast bez zabezpieczenia nie odważymy się ogłosić przetargu nawet 

warunkowego. Wyjaśnił, iż zabezpieczenie środków w budżecie na to przedsięwzięcie jest 

ważne gdyż powyższa droga nr 1424C połączy dwa powiaty tj. połączy docelowo drogę 
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krajową z odcinkiem nr 15, poprzez drogę wojewódzką nr 548 z drogą 543. Ponadto droga nr 

1424C przechodzi koło naszej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Książkach. Ponadto 

poinformował, że oświata ma uzyskać podwyżki od 1 stycznia, które będą prawdopodobnie w 

marcu z wyrównaniem od 1 stycznia, natomiast dla pozostałej części sfery budżetowej 

zobaczymy jak będzie się to kształtowało. 

M. Paradowski – rady – odpowiedział, że szanuje tą decyzje o zakupie samochodu, uważa, że 

jest to ważny zakup. Natomiast pojęcie gospodarskie rozumie trochę inaczej. Wyjaśnił, iż 

uważa, że są zakupy ważne i ważniejsze i zakup kolejnych elementów sprzętu, poprawa 

bezpieczeństwa na drogach jest takim ważniejszym zakupem. W związku z czym należy ustalić 

hierarchię, którą widzi właśnie w przedstawiony sposób. 

Wobec braku dalszych głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał 

uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu 8 głosami „za”, 2 głosami ,,wstrzymującymi się” i jednym głosem ,,przeciw” 

w obecności 11 radnych podjęła uchwałę nr IX/67/2025 w sprawie zmiany budżetu 

powiatu na rok 2025. 

(Uchwała Nr IX/67/2025 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Ad. 10. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu –  ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 11. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu –  ze względu na brak zgłoszonych 

wolnych wniosków i oświadczeń radnych, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 12. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec wyczerpania porządku 

obrad – zakończył obrady IX sesji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie. 

Zakończenie nastąpiło o godz. 14:03                                              

Protokołowała Weronika Majewska  


